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     「國際自閉症發展會議暨內地和香港自閉症教育及發展研討會」，主題為「孤而不獨、封而不閉 — 自閉症孩子的生命拓濶」

(“Alone but not Lonely - Exploring Life Possibilities for ASD”)，研討會由「自閉症創科應用終身支援計劃」(A.U.T.I.S.M.)主辦，並獲

中國銀行(香港)資助。

      會議邀請國外、內地及香港專家學者分享，讓同工就自閉症研究及干預的最新發展進行專業交流；推廣自閉症譜系社群的

身、心、社、靈健康，拓濶他們生命的可能性。

      計劃亦藉此機會連繫內地及香港的特殊教育機構及單位組成「自閉症教育發展聯盟」，匯集各方力量，貢獻兩地特殊教育界

發展，期望於業界發揮引領作用。

      本計劃誠意邀請各界共襄盛舉，攜手與自閉症譜系社群同行，成就共融香港！

      International Conference on Autism and Symposium on Autism Education and Development in Mainland and Hong Kong, under the

theme “ Alone but not Lonely - Exploring Life Possibilities for ASD”, is organized by “Across-aged Utilization of Technology & Innovation for Social

Missions” (A.U.T.I.S.M.) and funded by Bank Of China (Hong Kong).

     This Conference invites experts and scholars from abroad, Mainland China and Hong Kong to share their views. It provides a platform for

colleagues to exchange on the latest development in autism research and intervention; and to promote the physical, mental, social and spiritual

health in the autism community, thereby expanding their life possibilities. 

      The Conference also takes this opportunity to connect special education institutions and units in the Mainland and Hong Kong and form the

 “Autism Education Development Alliance”. We hope to bring together the strengths of all parties to contribute to the special education circles in both

places, which will play a leading role in the industry. 

       A.U.T.I.S.M. project sincerely invites all walks of life to participate in this grand event and work hand-in-hand with the ASD community to establish

an inclusive society!
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01

03 內地特殊學校及教育機構專題分享
Sharing Session of Mainland China Special Schools and Educational Institutions

國際自閉症發展會議開幕儀式
The Opening of International Conference on Autism

蘇詠芝教授
Professor So Wing Chee,
Catherine

Professor, BSocSC (CUHK), 
Ph.D. (Chicago)

聯席項目總監
A.U.T.I.S.M Co-director

02 自閉症的症狀和相關的神經發育情況
Understanding the Biological Basis of Autism through
Studies of Families

Dr. Molly Losh, Ph.D.

Jo Ann G. and Peter F. Dolle Professor of Learning Disabilities 
and Associate Dean for Research, Northwestern University

03 自閉症的性別差異
Sex- and Gender-informed Understanding of the
Autism Spectrum

Dr. Meng-Chuan Lai, Ph.D. 

Clinician Scientist and O’Brien Scholar, 
Child and Youth Mental Health Collaborative, 

University of Toronto 
Campbell Family Mental Health Research Institute, CAMH

04 自閉症介入策略的發展與研究
Developing and Testing Interventions for Autistic Children
In the Community 

Dr. Connie Kasari, Ph.D.

Distinguished Professor of Human Development and Psychology, 
UCLA Graduate School of Education & Information Studies 

Professor of Psychiatry, UCLA Department of Psychiatry and
Biobehavioral Sciences, David Geffen School of Medicine at UCLA

內地和香港自閉症教育及發展研討會
Symposium on Autism Education and
Development in Mainland and Hong Kong
(時段 Time 14:00-17:00)

01 開幕禮暨結盟儀式
The Kick-off Ceremony & Alliance Ceremony

02 自閉症創科應用終身支援計劃成果分享及未來發展
Sharing Session of A.U.T.I.S.M.

梁錦波博士
Dr. Leung Kam Bor, 
Sherman

B.Sc.Engg (1st Hons-HKU), 
Dip.Ed, Dip.C.S., M.Ed., 
Ed.D.(CUHK)

聯席項目總監
A.U.T.I.S.M Co-director

林家儀博士
Dr. Lam Ka Yee, 
Carrie

B.Ed. (Cheltenham &
Gloucester), M.Ed
(Nottingham), M.Soc.Sci.
(CityU), Ed.D. (CUHK)

項目總監
A.U.T.I.S.M Director

鄭芳校長
 Principal Zheng Fang
青島市晨星實驗學校

Qingdao Chenxing Experimental School

鄧達莉校長
Principal Dali Deng
廣州市荔灣區康迪學校
Kangdi School of Liwan District, Guangzhou

國際自閉症發展會議
International Conference on Autism
(時段 Time 09:30-12:30)

上午
A.M. Session

下午
P.M. Session

會議流程 
Agenda  



計劃簡介
     「自閉症創科應用終身支援計劃」(A.U.T.I.S.M.)由
基督教中國佈道會聖道學校主辦，香港中文大學聯合
主辦，中國銀行(香港)資助，於2021年正式展開服務，
為1-50歲自閉症譜系人士於各個生命階段提供相關的
介入治療， 並為其家庭成員提供適切的輔導，從而達
至「拓展才華，激活家庭，連繫社會」的計劃目標。
      本計劃重視社區合作及跨專業支援，連繫官、商、
社、民等團體為自閉症譜系人士及其家庭提供多元化
社區體驗及活動。此外，計劃緊貼最新自閉症介入策
略的發展，與香港數間大學團隊合作以創新科技元素
及人本治療方案，全面照顧自閉症譜系人士及其照顧
者之身、心、社、靈全人健康。
      計劃截至目前為止已服務超過十六萬人次，並結
連各界的策略伙伴全面推行，得到社會認同，成果有
目共睹。
      計劃資助機構中國銀行（香港）亦藉本計劃在
《彭博商業周刊》的「ESG領先企業大獎2023」中榮
獲「領先社區項目獎」，該獎項亦促使大眾倍加關注
自閉症譜系社群所需。計劃團隊將繼續努力推動跨界
別合作，匯聚內地和香港特殊教育界的力量，拓濶自
閉症譜系人士生命的潛能。

Project Introduction
       “Across-aged Utilization of Technology & Innovation for Social
Missions” (A.U.T.I.S.M.) is organized by Evangelize China
Fellowship Holy Word School, co-organized by The Chinese
University of Hong Kong, funded by Bank of China (Hong Kong). It
has been providing services for individuals with autism age from
one to fifty since 2021. It aims to empower individuals with
autism according to their needs in different stages of their lives
and support their families, ultimately achieving three missions,
“Expanding talents”, “Activating families”, and “Connecting with
the society”. 
     A.U.T.I.S.M. emphasizes the importance of multidisciplinary
collaboration among government bodies, business sectors,
society and non-governmental organizations to provide services
for individuals with autism and their families. In addition,
A.U.T.I.S.M. keeps up to date with the latest development of
autism intervention strategies and collaborates with different
universities to conduct supporting services with the application of
innovative technology and human-centered characteristics for
autism community and their families to improve their physical,
mental, social and spiritual health.
     A.U.T.I.S.M. has received social recognition and served over
160,000 beneficiaries. 
     Being the funder of A.U.T.I.S.M., Bank of China (Hong Kong)
has been proudly awarded the "Leading Social Initiatives " in
Bloomberg Businessweek's "Leading Enterprises ESG 2023". This
award has brought the care and attention of the public to the
needs of the ASD community. A.U.T.I.S.M. team will work on
promoting cross-sector cooperation and facilitating closer link
with the special education sectors in the Mainland China and
Hong Kong so as to expand the life potentiality of people with
ASD.



Interchange East Rail Line at Kowloon Tong Station.
Take any trains (East Rail Line) heading to Lo Wu /
Lok Ma Chau Station. Get off at University Station.
Leave the station through Exit B, turn right and go
straight ahead for a 3 minutes’ walk to Cheng Yu
Tung Building

乘搭港鐵 By Mass Transit Railway (MTR)

於九龍塘站轉乘東鐵線，乘坐任何前往羅湖

或落馬洲的東鐵線列車，於大學站下車，從

大學站B出口離開車站，右轉沿路直行3分鐘

到達鄭裕彤樓

乘坐的士 By Taxi

從市中心至鄭家純國際會議中心
From Downtown to HCICC

乘坐市區的士（紅色）或新界的士（綠色）

     直接到達香港中文大學鄭裕彤樓

接待時間：上午九時正
接待地點：鄭家純國 際會議中心 1 樓

Reception Time： 09:00 a.m.
At Henry Cheng International Conference Centre 1/F

Take a red or green taxi from the airport directly to
      Cheng Yu Tung Building, CUHK


